
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 augusti 2015 

 

 

Sammanträde torsdagen den 27 augusti 2015 kl. 18.00-22.00                            
Paragrafnr 1 – 36 Antal blad  46 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S) §§ 1-34 

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) §§ 1-34 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Naemi Karlsson (M)  

Bengt Porseby (FP) 

Jenny Storm Gillberg (S) §§ 1-34 

Celal Altun (S) §§ 1-34 

Malin Holmberg (S) §§ 1-34 

Guner Kayhan (MP) §§ 1-34 

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Annika Rosenberg (M)  

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (FP)  

Peter Trixe (KD)  

Sara Andersson (C) 

 

Nämnden beslutade att ajournera mötet i 5 minuter, 21.30-21.35 under § 24.  
 
Tjänstgörande ersättare 
Jossif Gummar (S),  Aras Amin (M), Jenny Storm 

Gillberg (S) §§ 35-36, Guner Kayhan (MP) §§ 35-

36 

 

Anmälda förhinder 

Sakib Hossain (S) Dennis Wedin (M)  

Tjänstemän 

§§ 1-36: stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningschefen Toni Mellblom, samt 

nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-34 Avdelningscheferna Margareta Ericson och Connie Stålhäll-Wallin, enhetscheferna 

Cornelia Schröeder, Ida Malmborg, Abdiaziz Omar och Petra Kron Forsling, 

informationsansvarig Charlotte Helmersson. Personalrepresentanterna VISION Christina 

Wennström,  Carina Gharby. 

Under §§ 1-34 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet inleddes 

med information från stadens hållbarhetschef Paul Alarcon. 

Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella 

sammanträdet började klockan 20.30. 

 

Utses att justera         Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 
Dag för justering     2 september 2015 

 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 2 september 2015. 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

11 juni 2015 justerades den 17 juni 2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 2   

Svar på remiss om motion om upprätthållande av ordning 
och trygghet i stadens offentliga rum 

Beslut 

1. Att avslå förvaltningsförslag till beslut 

Att därutöver anföra följande 

 
Diskriminering och fattigdom tvingar människor till livsval som 

driver dem från barn, familj och hem för att söka försörjning i andra 

länder. Vi delar motionärernas beskrivning av att situationen är 

komplex och kräver långsiktiga lösningar då situationen sätter stor 

press på alla berörda.  Men den största utmaningen, och vårt fokus, 

ligger i att förbättra individernas livssituation.  

 

Människor som inrättat tillfälliga boplatser på Stockholms gator, i 

parker och i skogsområden lever i en humanitärt och medmänskligt 

helt oacceptabel miljö. Staden har idag ett regelverk för hur staden ska 

hantera bosättningar som uppkommer.  Det är polisens uppgift att 

upprätthålla lag och ordning och när särskilda insatser behöver göras 

sker de i samråd mellan polis, kronofogdemyndigheten, 

socialförvaltningen och andra berörda förvaltningar. Att anlita 

ordningsvakter för att utföra polisiära sysslor är inte en hållbar lösning 

eftersom det vare sig är en del av deras profession eller mandat att 

kunna lösa de situationer som kan komma att uppstå.  

 

Stockholms stads program för fattiga EU-medborgare är under 

framtagande. I början av 2016 skall den nationelle samordnaren 

presentera riktlinjer för hur arbetet med utsatta EU-medborgare ska 

bedrivas på kommunnivå. Vi anser att breda lösningar i samförstånd 

är den enda framkomliga vägen för att hjälpa de utsatta människor 

som vistas i vår stad. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har fått motion (2015:9) om 

upprätthållande av ordning och trygghet i stadens offentliga rum från 

Anna König Jerlmyr och Andrea Ström, båda Moderaterna i 

Stockholms stad, på remiss. Motionärerna skriver att Stockholm har 

en allt större utmaning med fattiga EU-medborgare som kommer till 

staden för att tigga och som bosätter sig i offentliga utrymmen.  
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Med anledning av detta efterfrågas en översyn av gällande lagstiftning 

i syfte att möjliggöra för kommuner att, genom ex. inhyrning av vakt-

bolag, på egen hand tillse att de lokala ordningsföreskrifterna 

efterlevs.  

Förvaltningen håller med författarna om problematiken i rådande 

situation där illegala bosättningar kan ge upphov till oro för stadens 

medborgare och avhysningar medföra stora kostnader. Förvaltningen 

är positiv till stadsövergripande samordning i frågan och är av 

uppfattningen att det finns utrymme för mer effektiva och rättssäkra 

rutiner för avhysningar. Att föredra är vidare relevanta stödinsatser för 

de EU-medborgare som vistas i lägren, insatser som leder till ökad 

trygghet för såväl stadens medborgare som för berörda EU-

medborgare.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2015. 

Dnr 1.5.1-272/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

  

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (FP) föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Aras Amin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Naemi 

Karlsson (M) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar 

att yrka bifall till motionen om upprätthållande av ordning och 

trygghet i stadens offentliga rum 

att därutöver anföra följande: 
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Frågan om fattiga EU-medborgare har de senaste åren varit väl 

debatterad. Under Moderaterna och Alliansens styre i Stockholms stad 

inrättades stora delar av dagens arbete och insatser, vilket i många fall 

sträcker sig längre än vad socialtjänstlagen säger. Samtidigt är det 

viktigt att inga grupper i samhället ställs olika för lagen, oavsett 

bakgrund eller härkomst. Svensk lag och ordningsföreskrifter ska 

gälla lika för alla. 

Moderaterna har, och kommer fortsätta, aktivt arbetat för ett ökat 

agerande och samverkan mellan polis, kommun och andra berörda 

aktörer för att upprätthålla den lagstiftning som finns. Svensk lag är 

lika för alla. Polisen måste ta sitt ansvar samtidigt som det måste 

finnas ett tydligt politiskt mandat, både lokal och nationell nivå, att 

agera både för att förebygga olagliga bosättningar, nedskräpning och 

säkerställa att ingen människa utnyttjas eller utsätts för brott. Frågan 

är också större än en enstaka kommun, Stockholms stad kan inte 

ensam lösa de utmaningar vi ser. därför har vi välkomnat den 

nationella samordnarens arbete.  

Men att avvakta vidare utredning och diskussion i frågan är bara att 

skjuta de utmaningar vi ser framför oss på obestämd tid. Det behövs 

inte fler fina ord från vänsterstyret på såväl nationell som lokal nivå 

om ansvar och utredningar. Det behövs konkreta ageranden idag, och 

inte minst en politik som tar ansvar för de lokala utmaningar vi ser. 

Att hänvisa till de nationella slutsatserna är att ytterligare bromsa 

Stockholms arbete i frågan, ett arbete som tidigare legat i framkant 

och där mycket ligger till grund för många andra kommuners arbete. 

Stockholm ska som huvudstad alltid sträva efter att ligga i framkant, 

även nationellt sett. Vilket i sin tur kräver modiga politiker som tar 

ansvar”. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av ledamoten Bengt Porseby (FP) till förmån 

för förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Bengt Porseby (FP) lade fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Att som svar på remissen anföra följande: 

Stockholms stads offentliga utrymmen tillhör alla. De inskränkningar 

som lagar och lokala ordningsregler medför för hur dessa utrymmen 

kan användas påverkar också oss alla. Detta gäller även förslaget om 

ett eventuellt tiggeriförbud. 
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Den diskriminering och utsatthet som södra Europas romer och andra 

marginaliserade grupper lever under har de senaste åren blivit 

plågsamt uppenbar för stockholmarna. Vi har full förståelse för att 

många stockholmare upplever obehag vid att möta fattigdomen på 

nära håll. 

 

Men att förbjuda människor, såväl personer med sin hemvist i 

Stockholm som annorstädes, att be om pengar är dock en åtgärd som 

inte står i proportion mot det behov den är tänkt att tjäna.  

 

Risken är att vi ger oss ut på ett sluttande plan där alla beteenden och 

verksamheter som i vissas ögon framstår som obehagliga eller 

anstötliga ska förbjudas. I förlängningen är detta oförenligt med ett 

fritt samhälle. 

 

Motionärerna yrkar också på att Stockholms stad inte ska ”bevilja 

medel, livsmedel, bohag eller på annat sätt understödja 

förekommande tiggeri hos hitresta EU-medborgare”. 

 

Stockholms stad ska fortsätta ta det yttersta ansvar som åligger staden 

enligt socialtjänstlagen. Ett kategoriskt förbud mot att bevilja alla 

former av hjälpinsatser till utsatta personer, på det sätt motionärerna 

verkar föreslå, innebär sannolikt ett lagbrott. 

 

Stockholms stad har under den senaste mandatperioden tagit ett 

socialt ansvar som har gått utöver vad staden är ålagd att göra enligt 

socialtjänstlagen. Vi ska fortsätta ta det ansvaret, men samtidigt vara 

klara över att Stockholms stad inte kan tillhandahålla någon långsiktig 

lösning på de utsatta EU-medborgarnas situation. En sådan lösning 

kan endast skapas i hemländerna”. 

 

                                           ______________ 
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§ 3  

Svar på skrivelsen "Vänstermajoritetens svek om 
sommarjobben i Spånga-Tensta" 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen.  

 

Ärendet 
Det har inkommit en skrivelse från Ole-Jörgen Persson (M) angående 

utbudet av sommarjobb i stadsdelen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 juli 2015. 

Dnr 1.6-319/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Bengt Porseby (FP) 

lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Peter Trixe (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade han ställt sig bakom moderaternas och 

folkpartiets särskilda uttalande. 

  

”Särskilt uttalande 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, 

egna pengar, värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför 

framtida arbetssökande. 

 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just 

jobb, inte fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut 

kraftigt under Alliansens styre har utmaningarna ökat i att hitta 

relevanta och passande arbetsuppgifter för alla ungdomar som beviljas 

jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. Alliansens klarade därför av att 

ge alla dem som sökte sommarjobb, dessutom inom de givna 

budgetramarna. 
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Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn genom eget 

initiativ. Det finns dock företag som drar sig för att anställa ungdomar 

eftersom det för med sig kostnader för handledning och introduktion 

som inte står i proportion till behoven. För att underlätta för dessa 

företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. 

Som motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av 

att få jobb i andra stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan 

stadsdelsnämnderna skulle också kunna möjliggöra ett bredare utbud 

av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda behov eller 

särskilda färdigheter. 

 

Slutligen tycker vi det är märkligt varför svaret i skrivelsen anger att 

1305 ungdomar erbjudits sommarjobb när stadsdelsförvaltningens i 

månadsrapporten anger 1189 sommarjobb”.  

 

  ________________ 
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§ 4   

Svar på remiss om skrivelse om åtgärder för att förbättra 
förskollärarsituationen i Stockholm 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omdelbar justering av ärendet.  

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat remiss (dnr 000755/2015), 

angående skrivelse om åtgärder för att förbättra 

förskollärarsituationen i Stockholm, till Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd som bereds tillfälle att lämna synpunkter. 

Förvaltningens bedömning är att ett aktivt arbete pågår enligt den 

rekryteringsplan för förskollärare, framtagen för perioden 2013-2015. 

Spånga-Tensta har samma mål på 39 procent förskollärare som 

Stockholms stad.  Att rekrytera förskollärare innebär ökad kostnad på 

2 mnkr för stadsdelsnämnden. Genom att stadsdelsnämnden även har 

minskade prestationer i form av färre barn innebär det en stor 

utmaning att göra denna omställning av verksamheten samtidigt som 

verksamheten måste anpassas till rådande demografiskt läge. Andelen 

barn i grupperna fluktuerar under året. Barngrupperna inom förskolan 

organiseras i olika former beroende på lokalernas utformning och 

pedagogiska verksamhet. Den officiella statistiken tar inte hänsyn till 

hur det dagliga arbetet organiseras utan anger det totala antalet 

inskrivna barn i gruppen. Förvaltningen fortsätter att utveckla det 

systematiska kvalitetsarbetet i förskolan. Med ledning av detta 

bedömer förvaltningen att klara av att upprätthålla en god kvalitet 

enligt kommunfullmäktiges mål. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 juli 2015. 

Dnr 1.5.1-298/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
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Ersättaryttrande 

Ersättarna Sara Andersson (C) och Peter Trixe (KD) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 

Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Under våren 2015 larmade flera stadsdelar i Stockholm om att man 

tvingades öka barngruppernas storlek och/eller minska 

personaltätheten som en konsekvens av en snålt tilltagen ram i den 

rödgrönrosa budgeten. I skrivelsen efterlyste vi en analys av hur 

stadsdelarnas beredskap att upprätthålla personaltätheten och 

barngruppernas storlek påverkades av budgetförutsättningarna. Vi 

konstaterar att för att undvika besparingar i stadsdelar som Hägersten-

Liljeholmen har majoriteten nu istället valt att låta äldreomsorgen och 

socialtjänsten genomföra stora besparingar. Det är en trist konsekvens 

av att man inte förmått satsa tillräckligt mycket på förskolan. 

 

Stockholms universitet har ett högt sökttryck till 

förskollärarprogrammet och hade i enlighet med Alliansens budget 

planerat för att expandera med ytterligare ett 130-tal platser under 

2015, vilket minskades till 60 platser i och med regeringens vårliga 

ändringsbudget. Minskningen rönte kritik från Socialdemokraterna i 

Stockholms stad. Finansborgarrådet bör fortsätta att agera för att 

påverka regeringen för fler utbildningsplatser för förskollärare och 

lärare i Stockholms stad, Sveriges mest expansiva region.  

 

Om Stockholms universitet inte ges möjlighet att bygga ut antalet 

platser kommer den regionala bristen på förskollärare sannolikt att 

öka ytterligare. Det innebär inte en bättre förskola, utan tvärtom sämre 

förutsättningar för en förskola med en pedagogik av hög kvalitet som 

är trygg för barnen och deras föräldrar”. 

 

_______________ 
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§ 5   

Svar på remiss om motion om ett breddat utbud av 
feriejobb 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 

Ärendet 
Det har inkommit en remiss om en motion om ett breddat utbud av 

feriejobb av Jan Jönsson (FP). Motionen menar att utbudet av 

feriearbeten kunde breddas genom att arbeten över stadsdelsgränserna 

möjliggjordes samt att möjliggöra för feriearbeten inom näringslivet 

med kommunala bidrag.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juni 2015. 

Dnr 1.5.1-350/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Awad Hersi m.fl (MP), Anna Jonazon m.fl (S), Rashid 

Mohamed (V) lade gemensamt fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Sommarjobben är en prioriterad fråga för den rödgrönrosa politiska 

ledningen i Stadshuset. Genom sommarjobbet får många unga sitt 

första möte med arbetslivet och viktiga referenser inför framtiden. 

Tack vare vår politiska satsning erbjöds i år över 10 000 unga 

Stockholmare, varav 1305 ungdomar i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

har fått erbjudande att sommarjobba. Det är långt fler erbjudna platser 

än under någon av alla de somrar då Alliansen och Folkpartiet styrde 

Stockholms stad.  

 

Det är glädjande att Folkpartiet nu inser vikten av sommarjobben och 

vill främja dessa. Ett breddat utbud av feriejobb är mycket angeläget 

för att fler ungdomar ska få möjlighet till den där viktiga första raden 

på CV:et. Det måste dock göras inom lagens ramar. Att finansiera 

gratis arbetskraft till privata företagare är varken lagligt eller möjligt.  
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I vår sommarjobbssatsning gav vi därför arbetsmarknadsförvaltningen 

i uppdrag att utreda hur staden kan samverka med externa aktörer för 

att få fram fler sommarjobb. Ett lyckat exempel som provades denna 

sommar var samarbetet mellan stadsdelar och företrädare från 

kommunikationsbranschen via Stockholm Open.  

Vi fortsätter arbeta vidare i den andan för att fler ska unga 

Stockholmare ska få sommarjobb”. 

 

   _______________ 
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§ 6   

Svar på Skrivelse nationaldagsfirande i Spånga-Tensta - 
För en mer levande stadsdel" 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att återremittera ärendet. 

Att stadsdelsförvaltningen i återremissen utreder kostnaden för ett 

nationaldagsfirande samt vilka aktörer som är intresserade av att 

arrangera ett nationaldagsfirande i stadsdelen.   

 

Hela stadsdelsnämnden har gemensamt ställt sig bakom skrivelsen om 

”nationaldagsfirande i Spånga-Tensta – För en levande stadsdel”. Det 

är viktigt för alla nämndens partier att ett nationaldagsfirande 

genomförs i stadsdelen. För att ett sådant firande ska bli så lyckat som 

möjligt är det också viktigt att nämnden redan nu får en bild av hur 

mycket ett sådant firande skulle komma att kosta för nämnden samt 

vilka aktörer som är intresserade av att vara med och arrangera ett 

nationaldagfirande i stadsdelen. Därför återremiterar vi nu ärendet för 

att förvaltningen ska kunna återkomma med ett mer utförligt svar om 

hur nationaldagsfirande ska kunna arrangeras.   

 

Ärendet 
Vid sitt sammanträde den 11 juni 2015 gav en enad stadsdelsnämnd, 

på förslag av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (FP) 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att bereda svar på en skrivelse med 

önskemål om att nämnd och förvaltning tar ansvar för att arrangera 

nationaldagsfirande i stadsdelen. Syftet är att öka integrationen och 

stärka gemenskapen bland invånarna. Förvaltningen bedömer att ett 

nationaldagsfirande i stadsdelen ligger i linje med pågående 

demokratiutvecklings-uppdrag och föreslår att samordning och 

planering av evenemanget utförs av förvaltningens kultursamordnare 

och det civila rådet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juni 2015. 

Dnr 1.6-371/2015 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) Anna Jonazon m.fl. (S) och 

Rashid Mohamed (V) föreslog gemensamt för MP+S+V att nämnden 

skulle återremittera ärendet enligt eget förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) föreslog gemensamt för M+FP att nämnden skulle ställa sig 

bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 augusti 2015 

Blad 14 

 

  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att återremittera ärendet. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på MP+S+V:s förslag om 

återremiss och fann att nämnden hade beslutat att anta det. 

     

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Aras Amin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Naemi 

Karlsson (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för förvaltningens 

förslag. 

 

  _________________ 
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§ 7   

Svar på remiss om betänkandet Nationell strategi mot 
mäns våld mot kvinnor och hedersrelaterat våld och 
förtryck 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen.  

 

Ärendet 
Regeringen beslutade den 20 februari 2014 att tillsätta en särskild 

utredare med uppdrag att föreslå en samlad nationell strategi för att nå 

det jämställdhetspolitiska delmålet om att mäns våld mot kvinnor ska 

upphöra. Utredningens slutbetänkande är nu ute på remiss.  

Förvaltningen anser att förslagen i utredningen är bra, tydliga och 

relevanta och kommer att kunna leda till en gynnsam utveckling när 

det gäller hur problemområdet prioriteras och samverkan stärks. 

Förvaltningen föreslår att Länsstyrelsen får i uppdrag att skapa en 

”platsbank” eller liknande för förmedling av lediga platser på 

kvinnojourer och skyddade boenden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 juni 2015. 

Dnr 1.5.1-427/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________________ 
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§ 8   

Svar på remiss om motion om införandet av ett program 
mot hedersrelaterat våld 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på motionen.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omdelbar justering av ärendet.  

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har av kommunstyrelsen mottagit 

av Lotta Edholm m.fl. (FP), på en remiss som handlar om införandet 

av ett program mot hedersrelaterat våld. I motionen föreslås följande: 

1. Att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta 

fram ett program för stadens arbete mot hedersrelaterat våld och 

förtryck. 

2. Att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta 

fram ny statistik över förekomsten av hedersrelaterat våld och 

förtryck i Stockholm stad.  

Förvaltningen anser att behovet som skribenten framför i motionen är 

delvis uppfyllt av kunskapscentrumet Origo. Förvaltningen efterlyser 

dock en central handlingsplan från staden för hantering av ärenden 

rörande hedersrelaterat våld. 

Förvaltningen ställer sig positiv till uppdraget att ta fram ny statistik 

över förekomsten av hedersrelaterat våld och förtryck i Stockholm 

stad.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 juni 2015. 

Dnr 1.5.1-313/2015 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _______________ 
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§ 9   

Nedskrivning av fordran 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att nedskriva upptagna fordringar om 587 

216 kronor.  

 

Ärendet 

Enligt stadens regler för ekonomisk förvaltning, kapitel 3 paragraf 2 

ska en obetald fordran skrivas ned i bokföringen efter det att alla 

inkassoåtgärder vidtagits eller senast ett år efter förfallodatum. Detta 

innebär enbart en bokföringsteknisk åtgärd. En gäldenär är fortfarande 

betalningsskyldig även om fordran avskrivits i bokföringen och 

avförts räkenskaperna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2015. 

Dnr 2.1-425/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ____________________ 
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§ 10   

Månadsrapport juli 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för juli 2015. 

 

Ärendet 

Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatöverföring. Äldreomsorgen samt arbetsmarknadsinsatser 

prognostiserar ett budgetunderskott, medan övriga verksamheter har 

en budget i balans eller ett prognostiserat överskott mot budget. 

Individ och familjeomsorgen samt funktionsnedsättning 

prognostiserar ett överskott som beror på medel som avsatts för 

ärenden som ska övergå mellan verksamhetsområdena inte förbrukas i 

den omfattning som förts antagits. Nämnd och 

förvaltningsadministration prognostiserar ett överskott på grund av 

vakanta tjänster. 

Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,88 procent 

sjukfrånvaro för den senaste 12 månadersperioden. Antalet hushåll 

med ekonomiskt bistånd i april fortsätter att sjunka och ligger nu på 

preliminärt på 873 hushåll. Av totalt 1 492 ungdomar som sökt 

sommarjobb hittills 1 189 erbjudits sommarjobb.  
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 juli 2015. 

Dnr 1.2.1-005/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Sara Andersson (C) och Peter Trixe (KD) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

Trots skattehöjning ser vi nu resultatet av att vänstermajoriteten 

åsidosätter viktiga kärnverksamheter i sina ekonomiska prioriteringar. 

Underskottet inom äldreomsorgen är mycket oroande. Förvaltningen 

flaggar för ett större behov av vård- och omsorgsboenden än vad som 

budgeterats för, samt ett omfattande underskott inom hemtjänsten. Det 

är centralt att äldre i stadsdelen får vård efter behov, och ska kunna 

lita på att ekonomin förvaltas på så sätt att äldreomsorgens kvalitet 

ökar. 

 

Vi är också bekymrade för det prognosticerade underskottet när det 

gäller arbetsmarknadsåtgärder. En del av underskottet kan härledas till 

sommarjobben där majoriteten – på trots av att man utökade 

målgruppen för sommarjobben – inte såg till att de ekonomiska 

förutsättningarna speglade ambitionshöjningen. Man äskade pengar 

från kommunstyrelsen men fick avslag på detta. I sin tur ledde det till 

att man fick ta av egna medel i nämndens budget, som det ej fanns 

budgetteckning för, för att kunna erbjuda sommarjobb till fler.  

 

När man i tillägg inte nådde målet om att alla som ansökte skulle 

erbjudas plats visar detta på bristande ekonomisk styrning och 

bristande förutsättningar för att klara av sina åtaganden. 

 

Det är allvarligt och bekymmersamt”.  

 

  _______________ 
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§ 11   

Anmälan av medborgarförslag om fotbollsplan, 
mopedåkning och ungdomsgäng i Nydalsparken i Tensta 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om fotbollsplan, mopedåkning och ungdomsgäng i 

Nydalsparken i Tensta. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om fotbollsplan, mopedåkning och 

ungdomsgäng i Nydalsparken i Tensta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 juli 2015. 

Dnr 1.2.4-338/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 augusti 2015 

Blad 21 

 

  

§ 12   

Anmälan av medborgarförslag om stadsdelens 
demokratipengar 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lämnar inte medborgarförslaget för beredning med 

hänvisning till riktlinjerna. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om stadsdelens demokratipengar. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 juli 2015. 

Dnr 1.2.4-329/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 13   

Anmälan av medborgarförslag om lekplats bifrostvägen 
Solhem 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lämnar inte medborgarförslaget för beredning med 

hänvisning till tidigare svar på medborgarförslag, dnr 1.2.4-224/2015 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om lekplats Bifrostvägen Solhem. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 juli 2015. 

Dnr 1.2.4-322/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 14   

Anmälan av medborgarförslag om uppdelning av 
hundrastgård 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om uppdelning av hundrastgård. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om uppdelning av hundrasgård. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 juli 2015. 

Dnr 1.2.4-310/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________________ 
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§ 15   

Ansökan om projektmedel för utbildning till ungdomar och 
föräldrar om radikalisering och terrorism 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar om att avslå ansökan från föreningen 

Svenska Anti-terror och Avhoppare (SATA) avseende projektmedel 

för utbildning till ungdomar och föräldrar om radikalisering och 

terrorism.  

 

Ärendet 

Ansökan 
Föreningen Svenska Anti-terror och Avhoppare (SATA) har skickat in 

en ansökan om projektmedel utbildning till ungdomar och föräldrar 

om radikalisering och terrorism. Föreningen söker projektmedel för 

totalt 470 000 kr. Projektmedlen ska användas för att genomföra den 

projektplan som föreningen har tagit fram.  

Stadsdelens nuvarande arbete mot religiös radikalisering 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 21 maj 2015 fattade 

nämnden beslut om att bevilja Islamiskt kultur center i Rinkeby ett 

bidrag om 90 000 kr samt att bevilja Islamiska förbundet i Järva ett 

bidrag om 140 000 kr. Föreningarna har beviljats projektmedel för att 

tillsammans med stadsdelsförvaltningen förebygga och motverka 

religiös radikalisering av unga på Järva. Även Rinkeby-Kistas 

stadsdelsnämnd har fattat beslut om att bevilja projektmedel till dessa 

två föreningar.  

 

Arbetet är långsiktigt och kommer att följas upp och återrapporeras till 

stadsdelsnämnden.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 juli 2015. 

Dnr 1.2.5-378/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 16   

Anmälan av Beviljande av prio-medel 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 
I oktober 2014 godkände socialnämnden den reviderade 

handlingsplanen för utveckling av socialpsykiatrin i Stockholms stad. 

I samband med det beslutades också att ge förvaltningschefen i 

uppdrag att utlysa och fatta beslut om tilldelning av 

delaktighetsmedel. Rapporten beskriver de ansökningar som har 

inkommit samt arbetsgruppens förslag till beslut avseende tilldelning. 

 

Dnr 2.1-355/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _______________________ 
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§ 17   

Anmälan av Stockholms stads strategi mot våldsbejakande 
extremism 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger Stockholms stads strategi till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 19 maj 2015, 

§ 15. 

Dokid 23117 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________________ 
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§ 18   

Anmälan av Lägesrapport – Felaktiga utbetalningar 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger lägesrapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Lägesrapport från socialförvaltningen om felaktiga utbetalningar och 

bidragsbrott 2014. 

Dokid 23110 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________________ 
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§ 19   

Anmälan av Stödmaterial samverkan skola socialtjänst 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 9 juni 2015, § 

20. 

Dokid 23296 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________________ 
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§ 20  

Anmälan av Socialtjänstrapport 2014 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger socialtjänstrapporten 2014 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 9 juni 2015, § 

16. 

Dokid 23294. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 21  

Anmälan av Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger uppföljningen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 9 juni 2015, § 

15. 

Dokid 23295. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 22  

Anmälan av kontorsyttrande, Svar på remiss om samråd 
för mälardalsbanans utbyggnad mellan Duvbo och Spånga 
(Bromsten) 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger kontorsyttrandet till handlingarna. 

 

Ärendet 
Stockholms stad har mottagit ett granskningsförslag på järnvägsplan för 

Mälarbanans utbyggnad rörande sträckan Bromsten – Duvbo. 

Järnvägsplanen skall möjliggöra en utbyggnad från två till fyra spår och 

är en del i en större utbyggnad på sträckan Tomteboda – Kallhäll.  

Staden är positiv till utbyggnaden av Mälarbanan och ser att utbyggnaden 

bidrar till en utveckling både regionalt och lokalt. Projektet bedöms även 

vara ett av de viktigaste projekten för att förbättra regionens 

kollektivtrafik. Staden har dock en rad synpunkter som utvecklas mer i 

detta kontorsyttrande under rubriken ”Kontorens synpunkter”. Dessa bör 

beaktas i det fortsatta arbetet med Mälarbanans utbyggnad.  

Parallellt med järnvägsplanen tar staden fram en detaljplan, som så långt 

det är möjligt, ska samordnas och anpassas till Trafikverkets arbete med 

järnvägsplanen och järnvägens tilltänkta etapputbyggnad. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 juni 2015. 

Dnr 1.5.3-330/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________________ 
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§ 23   

Svar på Skrivelse "strategi mot våldsbejakande extremism" 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har tagit del av rubricerad skrivelse från Moderaterna 

och Folkpartiet med önskan om en redogörelse av förvaltningens 

arbete mot våldsbejakande extremism och radikalisering. 

Förvaltningen ser positivt på att frågan lyfts och ser det som mycket 

angeläget att aktivt arbete bedrivs för att förhindra den radikalisering 

och extremism som strider mot demokratins grundläggande principer. 

Fokus inom förvaltningens arbete ligger idag på förebyggande insatser 

i samarbete med andra myndigheter, lokala organisationer, 

civilsamhället och trossamfund. Metoder och strategier fortsätter att 

utarbetas med utgångspunkt i de nationella riktlinjer som nu tas fram.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2015. 

Dnr 1.6-370/2015 

 

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Bengt Porseby (FP) begärde 

bordläggning av ärendet. 

 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP) Anna Jonazon m.fl. (S) och 

Rashid Mohamed (V) föreslog gemensamt för MP+S+V att nämnden 

skulle avgöra ärendet idag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

bordläggas. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 

 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
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”Särskilt uttalande 

Vi konstaterar att förvaltningens svar präglas av att staden än så länge 

inte har en samlad strategi för hur staden ska motverka och förhålla 

sig till våldsbejakande extremism och radikalisering. Den strategi som 

har antagits av socialnämnden är nu ute på remiss och har än så länge 

inte antagits av kommunfullmäktige. 

 

Vi konstaterar också att den strategi som är ute på remiss är starkt 

politiserad och innebär lösningsförslag och strategier som en samlad 

opposition ställt sig mycket kritiska till.  

 

Mot bakgrund av detta hade vi velat bordlägga svaret på vår skrivelse 

för att se förvaltningens svar på både vår skrivelse och remissen om 

”Stadens strategi mot våldsbejakande extremism” i ett logiskt 

sammanhang. Vi konstaterar att majoriteten inte tillät en bordläggning 

av ärendet, vilket vi beklagar starkt. 

 

Avslutningsvis kan konstateras att det finns stora utmaningar när det 

gäller kunskapsinhämtning och kompetensutveckling i stadsdelen och 

bland stadsdelens anställda när det gäller våldsbejakande extremism. 

Vi förutsätter att stadsdelsförvaltningen följer situationen noggrant 

och inhämtar kunskap även från externa partners såsom polis och 

andra för att utveckla sitt arbete. 

 

  ___________________ 
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§ 24   

Reviderade riktlinjer - Föreningsbidrag 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner i huvudsak stadsdelsförvaltningens 

förslag till beslut med tilläggsändringarna: 

1. Att under rubriken ansökan, punkten jämställd styrelse ändras till: 

Föreningen ska ha en jämställd styrelse. Jämställd styrelse innebär 

att styrelserepresentationen är i ett spann mellan 40 procent till 60 

procent för vardera kön om det inte finns särskilda skäl för en 

annan ordning. 

2. Sista ansökningsdatum är 15 oktober och behandlas endast 1 gång 

per år.  

 

Ärendet 
Utifrån kommunfullmäktiges uppdrag till stadsdelsnämnderna i 

budget för 2015 avseende bidragsgivande till det lokala föreningslivet 

har stadsdelsförvaltningen har stadsdelsförvaltningen reviderat 

nämndens riktlinjer för föreningsbidrag.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 april 2015. 

Dnr 1.1-89/2015 

       

      Sus Andersson (MP) begärde ajournering. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

  

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Sara Andersson (C) och Peter Trixe (KD) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Aras Amin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Naemi 

Karlsson (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner i huvudsak stadsdelsförvaltningens 

förslag till beslut 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att ändra 

ordalydelsen i riktlinjerna angående jämlika styrelser på ett sådant 

sätt att ordalydelsen blir: ”Föreningen ska sträva efter att ha en så 

jämställd styrelse som möjligt.” 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att ändra 

riktlinjerna så att föreningar som arbetar med trygghetsskapande 

åtgärder också ska prioriteras i tilldelningen. 

4. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att precisera i 

riktlinjerna att ansökningar om föreningsbidrag som inkommer 

efter 15 oktober ej kommer att beaktas. 

 

Samt därutöver anföra: 

De ideella föreningar som får bidrag från stadsdelen drivs av 

frivilliga krafter och kompletterar på ett positivt sätt den verksamhet 

som bedrivs av stadsdelen. Med fokus på den verksamhet 

föreningarna bedriver är utgångspunkten för oss att verksamheten ska 

bidra till att föra lokalsamhället framåt.  

 

Jämställdhet är bra och eftersträvansvärt och bör vara en tydlig 

målsättning för alla verksamheter. Det är däremot föreningarna själva 

som måste bedriva sitt jämställdhetsarbete och det är inte 

stadsdelsnämndens uppgift att sätta så rigida krav på styrelsens 

sammansättning att föreningar riskerar bli utan stöd eftersom de inte 

kan leva upp till den procentuella könsfördelning som majoriteten 

satt för dagen.  

 

Vi anser att de föreningar som bedriver en verksamhet som är bra för 

lokalsamhället, som tillför stadsdelen kompetens och som utför 

viktiga samhällsuppgifter som ett komplement till våra egna insatser 

ska ha möjligheten att ansöka om och kunna få beviljat bidrag. Det 

vore fel om en förening som gör viktiga samhällsinsatser genom att 

t.ex. driva ett Kvinnocenter skulle nekas bidrag bara för att de råkar 

ha nästan enbart kvinnor i sin styrelse.  
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Alliansen prioriterade föreningar som arbetar med trygghetsskapande 

åtgärder i tilldelningen av föreningsbidrag. Utan att för den sakens 

skull prioritera bort föreningar som arbetar med jämställdhet anser vi 

att trygghetsskapande åtgärder även framledes ska vara bland de 

prioriterade i tilldelningen av föreningsbidrag”. 

 

  ____________________ 
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§ 25   

Anmälan av överenskommelse mellan Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning och kulturförvaltningen om 
samverkan i Blå Huset 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 
Syftet med överenskommelsen är att utveckla det existerande 

samarbetet mellan Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning och 

kulturförvaltningen kring kultur- och fritidsverksamhet i Blå 

Huset. Stadsmissionens fritidsverksamhet och andra aktörer i 

huset är viktiga delar i detta samarbete. En övergripande 

målsättning är att Blå Huset ska erbjuda ett varierat utbud av 

fritids- och kulh1raktiviteter som inkluderar flickor. 

Kulturverksamheten ska ha särskild inriktning på dans, både 

som eget utövande och i professionella publika former. 

Dnr 1.2.5-420/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 26   

Delegation LVM och LVU Socialjouren 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan nämnda gruppledare och 

socialsekreterare vid Socialjouren att begära polishandräckning 

enligt LVM 45 § 1 och 2 st, inom nämndens eget ansvarsområde. 

2. Socialnämnden förordnar gruppledaren Sara Ideström vid 

Socialjouren att begära polishandräckning enligt LVU § 43 1 st  

2 p inom nämndens eget ansvarsområde. 

3. Omedelbar justering 

 

Ärendet 
Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 

familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar ett 

särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 

polishandräckning enligt LVM och LVU. Detta beslut överlämnas 

sedan till stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 

Dnr 1.1-460/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 27  

Entledigande som ersättare i Sociala delegationen 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att entlediga ersättaren Naemi 

Karlsson (M) från sitt uppdrag i Sociala delegationen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden utsåg den 2 januari 2015 ledamöter och ersättare i 

Sociala delegationen. Ersättaren Naemi Karlsson (M) har begärt att 

entledigas från sitt uppdrag i Sociala delegationen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015. 

Dnr 1.1-465/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 28  

Fyllnadsval till Sociala delegationen 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att utse Annika Rosenberg (M) till 

ersättare i Sociala delegationen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 

 

Ärendet 
Ersättaren Naemi Karlsson (M) i sociala delegationen har begärt 

entledigande från sitt uppdrag.  Den vakanta platsen ska tillsättas.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2015. 

Dnr 1.1-466/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ____________________ 
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§ 29  

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2015. 

Dnr 1.1-006/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 30   

Anmälan av protokoll för pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 21 maj 2015 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 21 maj 2015 

anmäldes. 

 

Dnr 1.1-002/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 31   

Anmälan av protokoll för brottsförebyggande rådet  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 8 maj 2015 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från brottsförebygganderådets sammanträde den 8 maj 2015 

anmäldes. 

Dnr 1.1-003/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ____________________ 
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§ 32   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
juni-juli 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 33  

Kurser och konferenser 

 Inbjudan till seminarium: Utsatta barn i dagens skola. 

 

 Inbjudan till IVO-dagen (inspektionen för vård och omsorg). 

 

Stadsdelsnämnden beslutade att två från majoriteten och två från 

oppositionen får delta till inbjudningarna och att arvode ska utgå. 
 

                      ____________________ 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
27 augusti 2015 

Blad 46 

 

  

§ 34  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 34) 

 

 Margareta Ericson informerar om- incident äldre. 
 

 

________________ 

 

 

 


